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Megalakult az önkormányzat új képviselő testülete

Dr. Szentirmai István polgármester gondolatai az államalapıt́ás ünnepén

Tisztelt Ácsiak!
Október 8-án megalakult az új önkormányzat, a Városháza 

nagytermét az új testület foglalta el.
Bízom benne, hogy a feladathoz kellő komolysággal, és 

méltósággal áll majd mindenki.
A választási kampányban sérüléseket, sebeket ejtettek 

egymáson a szemben álló felek, de ezt most már félre kell 
tenni, én közös munkára hívtam mindenkit!

 Az ácsi polgárok harmadszorra választottak meg polgár-
mesternek. Mindhárom alkalommal elmondtam, hogy a  
választásokat követően nem ellenfelekként tekintek azokra, 
akikkel ringbe szálltunk a választásokon, hanem felajánlom az 
együttműködési szándékomat. Ezt most is megtettem.

Remélem, hogy sokat fogunk dolgozni együtt Ácsért! 
Nyilvánvalóan vitáink lesznek, mert nem egyformán gon-

dolkodunk, de ezt emberhez és a posztunkhoz méltó módon 
kell kezelni.

A régmúltban a képviselőket ELÖLJÁRÓNAK is hívták.

A szóban benne van, hogy aki a Városháza épületébe a nép 
által megválasztottként léphet be, annak valamiben elől kell 
járni, példát kell mutatnia, méltónak lenni az emberek 
bizalmára, és viselkedésével is tekintélyt ugyanakkor kellő ha-
tározottságot mutatni. Az elöljáróság SZOLGÁLAT, ami mély-
séges ALÁZATTAL és egymás iránti TISZTELETTEL jár.

KIVÉTELES FELADAT ez, a Városháza pedig KIVÉTELES 
HELY, ahol nem mindegy milyen stílusban viselkedünk, hogy 
oda milyen lélekkel és milyen küllemmel lépünk be.

Mindezek mellett szeretném elmondani, hogy számítok 
majd a következőkben az értékes civil szervezeteinkre, a 
történelmi egyházakra és minden jó szándékú emberre is, 
mert EGYÜTT VAGYUNK ÁCS!

Isten áldja meg városunkat és legyen velünk, értünk az 
előttünk álló ciklusban!

Dr. Szentirmai István
polgármester
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Városházi hıŕek

gadta az Északdunántúli Vízmű Zrt. által előkészített 2025-
2039. évi Gördülő Fejlesztési Tervét (GFT) Komárom-Ács ivóvíz 
rendszer és szennyvíz rendszer felújítási- és pótlási munkáira 
vonatkozóan, melynek forrása az önkormányzati tulajdonú 
víziközmű használati díj. Továbbá ivóvíz tekintetében megha-
talmazta Komárom Város Önkormányzatát, hogy képviseleté-
ben eljárjon, ivóvíz és szennyvíz tekintetében az Északdunán-
túli Vízmű Zrt.-t, hogy a Magyar Energetikai és Közmű-szabá-
lyozási Hivatalhoz nyújtsa be a gördülő fejlesztési tervét (GFT) 
felújítási- és pótlási munkák tekintetében jóváhagyásra, 
valamint a szükséges jognyilatkozatok megtételére.

· Döntés született az ácsi 0421/71. helyrajzi számú terület 
elnevezéséről. A tulajdonos kérésének megfelelően a terület 
neve Huayou park.

· A Képviselő-testület határozott arról, hogy az Ács, Kegye-
let utcában létesítésre kerülő lakópark víziközmű rendszeré-
nek tulajdonjogát térítésmentesen átveszi, azzal a feltétellel, 
hogy az ÉDV Zrt. részére történő üzemeltetésbe adáshoz szük-
séges műszaki dokumentációt, pénzügyi kimutatást és a szol-
gáltató nevére szóló vízjogi üzemeltetési engedélyt a megbízó, 
Hugyecz Tetőfedő Kft. beszerzi, és azt az önkormányzat ré-
szére a megvalósulást követően az átruházási szerződés meg-
kötésekor átadja.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött ar-
ról, hogy a BJB System Kft-től az Árpád u. 2. sz. alatti, önkor-
mányzati tulajdonú, 2265/2 hrsz-ú, beépítetlen terület meg-
nevezésű, 2.212 m területű ingatlan esetében visszavásárlási 
jogával élve, az ingatlant megveszi, bruttó 18.034.000 Ft el-
lenérték fejében. Mivel a 2022. április 20-án az önkormányzat, 
mint eladó és a BJB System Kft., mint vevő között megkötött 
adásvételi szerződés 4.) rögzített feltétel, azaz, hogy 24 hóna-
pon belül a vevőnek az adásvételi szerzés tárgyát képező in-
gatlanon jogerős építési engedéllyel kell rendelkeznie, nem 
teljesült.

· A Képviselő-testület határozott vételi szándékáról az 
önkormányzati tulajdoni hányaddal rendelkező Ács 0426/4 
hrsz-ú ingatlan és az Ács 0426/5 hrsz-ú ingatlanokban tekin-
tetében, egyenként 400.000,- Ft vételáron, településfejlesz-
tési célok megvalósítása érdekében. A képviselő-testület fel-
hatalmazta a polgármestert, hogy az adásvételi szerződések-
kel kapcsolatban a tulajdonostársakkal egyeztetést folytasson 
valamint az adásvételi szerződés aláírására.  

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete határozott 
arról, hogy Ács város közigazgatási területén a napelemparkok 
létesítéséről szóló településrendezési tervmódosítással kap-
csolatos partnerségi eljárást lezárja.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatározta, 
hogy vállalkozói és lakossági kérésre az Ács belterület 2444/2 
hrsz-ú ingatlan területén elindítja a településrendezési terv 
módosítását a tekintetben, hogy az érintett ingatlan területe 
gazdasági területbe, az Ács belterület, 2579 hrsz-ú ingatlan 
területe pedig kereskedelmi, szolgáltató gazdasági területbe 
kerüljön. A Képviselő-testület határozott arról, hogy a terve-
zési munkák elvégzésére háromoldalú szerződést köt az ön-
kormányzat, a Tér-Háló Kft., és a vállalkozások között, ahol a 
költségviselők az érintett vállalkozások.

Több beérkezett módosítási kérelmekről is döntött a testü-
let, amelyek több részterületet érintenek, melyek között van-
nak vállalkozói, lakossági és az önkormányzat részéről felme-
rült igények, fejlesztési elképzelések. A Posta köz és a Gyár utca 
kereszteződésében lévő, jelenleg murvázott háromszög terü-
let övezeti besorolása beépítésre szánt különleges területre 
módosulna. Itt kerülne elhelyezésre az önkormányzat részére 
felajánlott tűzoltókocsi. A Gyár utca-Rózsa utca-Székesi utca-
Bocskai utca-Kiss tábornok utca által határolt tömbbelső te-
rületek kertes mezőgazdasági övezetbe kerülnének átsoro-
lásra. Az Aliter-P Kft a telephelyére vonatkozóan gazdasági 
területben történő átsorolását kérte. A tervezési munka 

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. 
augusztus 21-én soron kívüli testületi ülést tartott, melyet a 
helyi kábel TV is közvetített. Az ülést megelőzően az anyagok 
kiküldésre kerültek a képviselők részére.

2024. augusztus 21-i soron kívüli testületi ülésen meghozott 
döntések: 

· A képviselő-testület elfogadta a Közterület használatáról 
szóló 10/2024. (VIII.27.) számú önkormányzati rendeletet. A 
Komárom-Esztergom Vármegyei Kormányhivatal felhívása 
szerint az önkormányzatoknak 2024. szeptember 16-ig felül 
kell vizsgálni a település közterület használatára vonatkozó 
rendelkezéseit a törvényi változások átvezetése miatt. A köte-
lező jogalkotás során a Loclex rendszert kell igénybe venni.  A 
korábbi rendelet hatályon kívül helyezése és egy új rendelet 
alkotása volt célszerű, mivel ilyen mértékű változtatás módo-
sítással hatékonyan nem kezelhető.  

· Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
11/2024. (VIII.27.) önkormányzati rendeletével módosította az 
Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete és szervei Szer-
vezeti és Működési Szabályzatát, melynek 2. melléklete kiegé-
szítésre került a közterület használati engedéllyel kapcsolatos 
feladat és hatáskörök ellátásával.

· A 12/2024. (VIII.27.) számú rendeletévél a Képviselő-tes-
tület módosította a Közterületi térfigyelő kamera rendszerről 
szóló 12/2022. (VI.1.) számú önkormányzati rendeletét. A ren-
delet, valamint a térfigyelő kamera rendszerről szóló szabály-
zat módosítása a kamera rendszer bővítése miatt vált szük-
ségessé. 

· A Képviselő-testület a 13/2024.(VIII.27.) önkormányzati 
rendeletével módosította a Kitüntető díjak alapításáról és 
adományozásáról szóló 6/2023. (II.20.) önkormányzati rende-
letét. A rendelet kiegészítésre került a Pedagógus díj adomá-
nyozásával.

· Elfogadásra került a 14/2024. (VIII.27.) számú önkormány-
zati rendelet, mely a Nemzeti Jogtárban található régi, nem 
használt, de hatályban lévő rendeletek hatályon kívül helyezé-
séről rendelkezik.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 15/2024. 
(VIII. 27.) önkormányzati rendeletével módosította A helyi épí-
tési szabályzatról szóló 16/2021. (IX.10.) önkormányzati ren-
deletét. Az állami főépítészi irodától megékezett záró véle-
mény értelmében a 2022. év végi és 2023. év folyamán szüle-
tett rendezési tervmódosítással kapcsolatos döntések rende-
letben történő átvezetését jóváhagyták. A testület határozott 
a település rendezésiterv módosítás lezárásáról is.

· Az Ácsi Bartók Béla Művelődési Ház, Könyvtár és Városi 
Sportcsarnok intézményvezetői munkakör betöltésére to-
vábbra sem érkezett pályázat, ezért 2024. december 20. nap-
jáig a jelenlegi vezetőt Balogh Attila programszervezőt bízta 
meg a képviselő-testület a feladatok ellátásával. A megbízás 
időtartama a Magyar Államkincstár tájékoztatása szerint nem 
lehet több 120 napnál. 

· Az óvoda vezető írásbeli kérelmére 2024. szeptember 1-től 
kezdődően a Képviselő-testület, mint fenntartó engedélyezte 
az óvodai csoportok maximális csoportlétszám emelését 25 
főről 30 főre. 

· A Képviselő-testület elfogadta az 5 évre szóló bűnmeg-
előzési stratégiát, melyben fő célkitűzésként szerepel a bűnö-
zés visszaszorítása. A dokumentumban megfogalmazott prio-
ritások, beavatkozási területek és intézkedések alapján lehető-
ség nyílik arra, hogy javuljon a közbiztonság, csökkenjen a 
közterületen elkövetett bűncselekmények száma, csökkenjen 
a korábban bűncselekményeket elkövetők visszaesési rátája, 
csökkenjen a gyermek és fiatalkorúak veszélyeztetettsége, 
csökkenjen az áldozattá válás veszélye, ugyanakkor az áldozat-
tá vált személyek segítése és a bűnözés okozta károk kezelése a 
jelenleginél hatékonyabb és teljesebb körű legyen.

· Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfo-
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elvégzésére szintén a Tér-Háló Kft-vel történő három oldalú 
szerződés megkötéséről határozott a testület. 

· Zárt ülésen a Képviselő-testület lakásbérleti jogviszony 
hosszabbításról és önkormányzati bérlakások pályázaton 
történő bérbevételének meghirdetéséről döntött. 

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. 
szeptember 18-án tartotta soron következő testületi ülé-
sét, melyet a helyi kábel TV is közvetített. 2024. szeptem-
ber 24-én pedig soron kívüli testületi ülés megtartására 
került sor. Az üléseket megelőzően az anyagok kiküldésre 
kerültek a képviselők részére.

2024. szeptember 18-i soron következő testületi ülésen meg-
hozott döntések:

· A Képviselő-testület jóváhagyta az önkormányzat és dr. 
Takács Ágnes között létrejött, a III. sz. háziorvosi körzetben a 
feladatellátási szerződés közös megegyezéssel történő meg-
szüntetéséről szóló megállapodás módosítását, mely szerint a 
megszűnés időpontja, 2024. szeptember 30. napról 2024. ok-
tóber 31. napra módosul. A III. számú háziorvosi körzet ellátá-
sára jelentkező orvos, Dr. Pál Lóránd a praxisjog megszerzé-
séhez és a körzet ellátáshoz szükséges TB ismeretek vizsgáját 
sikeresen letette, vele a feladatellátási szerződés aláírásra ke-
rült. A körzetben 2024. november 1-től kezdi meg munkáját. 

· Döntés született arról, hogy a TOP_PLUSZ pályázat ke-
retében a Férőhelybővítés és felújítás az Ácsi Bóbita Óvo-
dában című projekt megvalósításához 2.626.574,- forint 
önerőt biztosít Ács Város Önkormányzata a 2024. évi költség-
vetésének saját bevételei terhére.

· Elfogadásra került a Komáromi Rendőrkapitányság 2023. 
évi beszámolója, a Napsugár Művészeti Iskola, Alapfokú Művé-
szeti Iskola 2023/2024. tanév tevékenységéről szóló beszámo-
lója, a háziorvosok, a házi gyermekorvos, a fogorvosok és a vé-
dőnők beszámolója a település egészségügyi helyzetéről. To-
vábbá a Képviselő-testület elfogadta az Ácsi Gárdonyi Géza 
Általános Iskola 2023/2024. tanévről szóló beszámolóját és az 
Ácsi Bóbita Óvoda 2023/2024. nevelési évről szóló beszámo-
lóját.

· Ács Város Képviselő-testülete döntött a 2024. évi költség-
vetéséről szóló 2/2024. (II.19.) önkormányzati rendelet módo-
sításáról.

· Elfogadásra került az Ácsi Szociális Alapszolgáltatási Köz-
pont Szervezeti és Működési Szabályzatának, valamint Szak-
mai Programjának módosítása, továbbá az Ácsi Bartók Béla 
Művelődési Ház, Könyvtár és Városi Sportcsarnok Szervezeti és 
Működési Szabályzatának módosítása.

· A Képviselő-testület jóváhagyta a Tatabányai Tankerületi 
Központtal történő használati szerződés megkötését a Városi 
Sportcsarnok vonatkozásában, melynek értelmében a 2024/ 
2025. tanév idejére a használati díj összege 8.750,- Ft/óra.

· Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elhatá-
rozta, hogy az Ács, belterület 2024/1 hrsz. alatti az önkor-
mányzat tulajdonában álló ingatlant versenytárgyalási felhí-
vás útján értékesíteni kívánja. 

· A testület két civil szervezet, a Duna Sportcentrum és az 
Ácsi Kinizsi Sport Club támogatási kérelméről döntött. 

· Zárt ülésen a Képviselő-testület két önkormányzati bér-
lakásra beérkező pályázatok elbírálásáról döntött.

2024. szeptember 24-i soron kívüli testületi ülésen meghozott 
döntések:

· A Képviselő-testület döntött arról, hogy az Árpád utca 2. 
szám alatti, BJB System Kft. tulajdonában lévő ingatlannal 
kapcsolatban a korábban meghozott határozatát fenntartva, 
annak végrehajtásával kapcsolatos eljárást a polgármester 90 
napon belül folytassa le és a döntést az új képviselő-testület 
hozza meg.

· A Képviselő- testület a 2024. szeptember 18-i ülésén elha-
tározta, hogy az Ács belterület, 2024/1 hrsz. alatti ingatlant 
versenyeztetés útján értékesíteni kívánja. A testület ezen ülé-
sén elfogadta a versenytárgyalási felhívás közzétételre szánt 
szöveget. A kiírásban licit lépcsőként 200.000 Ft-ot javasolt.

· Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete döntött 
arról, hogy az M1 autópálya 2x3 sávra bővítése során a telepü-
lés közigazgatási területén a Magyar Állam tulajdonában lévő 
kitermelt, állami tulajdonú faanyag ingyenes önkormányzati 
tulajdonba adását a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt-nél ké-
relmezi, melyet majd szociális célra kíván felhasználni.

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. 
október 8-án tartotta alakuló ülését, melyet a helyi kábel TV 
is közvetített. Az alakuló ülést megelőzően az anyagok 
kiküldésre kerültek a képviselők részére.

2024. október 8-i alakuló testületi ülésen meghozott döntések:
· Gerencsérné Járóka Erzsébet HVB elnök beszámolóját kö-
vetően a polgármester és a képviselők esküt tettek.

· A testület titkos szavazással megválasztotta Szűcs Attila 
képviselőt társadalmi megbízatású alpolgármesternek. Az al-
polgármester esküt tett.
· A Képviselő-testület elfogadta Ács Város Önkormányzata 
Képviselő-testülete és szervei Szervezeti és Működési Sza-
bályzatáról szóló 2/2023. önkormányzati rendeletének módo-
sítását. A rendelet értelmében a három bizottság helyett négy 
bizottság megalakításáról döntött a testület.

· Ács Város Önkormányzatának képviselő-testülete a 2024-
2028. közötti önkormányzati ciklusra az alábbi állandó bizott-
ságokat hozta létre és abba a következő tagokat választotta 
meg:

A bizottságok külsős tagjai esküt tettek.
· Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, a Ma-

gyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
(Mötv.) törvény 71. § (4) bekezdése alapján, Dr. Szentirmai 
István polgármester havi bruttó illetményét 2024. október 1. 
napi hatállyal havi 845.000,- Forintban állapította meg, továb-
bá az Mötv. 71. §. (6) bekezdése alapján a polgármester részére 
2024. október 1. napi hatállyal havi bruttó 126.750,- Forint költ-
ségtérítést állapított meg.

· Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Szűcs 
Attila alpolgármester tiszteletdíját 2024. október 8. napjától 
bruttó 180.000 Ft-ban határozta meg, a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 80.§ (2) 
bekezdése alapján. Továbbá az Mötv. 80.§ (3) bekezdése sze-
rint az alpolgármester részére 2024. október 8. napi hatállyal 
havi bruttó 27.000 Ft költségtérítést állapított meg.

· A Képviselő-testület döntött az Ács Város Önkormányzata 
képviselőinek és bizottsági tagjainak tiszteletdíjáról szóló 
1/2022. (I.25.) önkormányzati rendelet módosításáról. A ren-
delet értelmében a képviselői tiszteletdíj: 39.000 Ft/hó he-
lyett 70.000 Ft/hó, a képviselői tiszteletdíjon felül, a bizottsági 
tagok díja: 13.000 Ft/hó helyett 30.000 Ft/hó összegben ke-rült 
megállapításra. 

· Dr. Fülesné Balogh Anita jegyző felhívta a megválasztott 
képviselők és bizottsági tagok figyelmét, hogy a Mötv. 39. § (1) 
bekezdése szerint a 2024. október 31-ig vagyonnyilatkozatot 
kell tenniük, valamint a Mötv. 38. § (4) bekezdése értelmében 
szintén 2024. október 31-ig kérelmezniük kell felvételüket a 
köztartozásmentes adózói adatbázisba. Továbbá a Mötv. 32. § 
(1) bekezdés j) pontja szerint a megválasztott képviselőknek az 
eskütételt követően 3 hónapon belül részt kell venniük a 
Kormányhivatal által szervezett képzésen.

Pénzügyi Bizottság:
Elnök: Tóth Károly Péter képviselő
Tag: Gerencsér István képviselő
Tag: Dr. Dobsa Judit képviselő
Külsős tag: Bedi Edit
Külsős tag: Horváth Sándor

Településfejlesztési Bizottság:
Elnök: Gerencsér István képviselő
Tag: Héreginé Major Ilona képviselő
Tag: Nagy Tamás képviselő 
Külsős tag: Fekete Attila
Külsős tag: Silye Tamás

Humán Erőforrás Bizottság:
Elnök: Király Ildikó képviselő
Tag: Héreginé Major Ilona képviselő
Tag: Ponty Zoltán képviselő
Külsős tag: Szalókiné Polónyi Judit
Külsős tag: Gulyás Beáta

Ügyrendi Bizottság:
Elnök: Dr. Dobsa Judit képviselő
Tag: Ponty Zoltán képviselő
Tag: Király Ildikó képviselő
Külsős tag: Dr. Papp Gábor
Külsős tag: Szűcs Bernadett
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HI�REK RO� VIDEN

A Nemzeti Vágtán Szilvásváradon Takács Péter is indult, és 
nem csak, hogy indult, de be is jutott a középdöntőbe, ott pedig 
a futamában a második lett! Először vett részt a vágtán, s ez 
ennek fényében is remek teljesítmény!

A ló a Mátyás Ménes tulajdona, ők is tenyésztették.
Köszönet a felejthetetlen percekért és az eredményért!
A bemutató körön a szpíker bemutatta Ács városát, ami 

ugyancsak jól esett polgármesterként nekem, és azt hiszem 
mindenkinek, aki kötődik Ácshoz!

Én hiszek a jóban, az élet legnehezebb pillanatain mindig a hitem 
segített át, a jó emberekben is hiszek, szerencsére sokan vannak Ácson!

Az egyik ilyen számomra kedves és nagyra becsült ember, – most már 
képviselőtársamnak is mondhatom – Héreginé Major Ilona óvodaveze-
tőnk, aki összefogással, munkatársaival, gyerekekkel, szülőkkel évente 
több alkalommal készíti el a várost díszítő komopzíciókat. Az ősziek már 
az utcán vannak, meg lehet őket csodálni!

Nagyon köszönöm a város nevében Ilonka és MINDENKI aki ehhez 
valamit is hozzátett, büszke vagyok Rátok!

BÜSZKESÉG

KÖSZÖNET

A napokban Bakcsányi Ferencet köszöntöttem 
90. születésnapja alkalmából, és átadtam számára 
az Orbán Viktor miniszterelnök úr által küldött 
Emléklapot, az önkormányzat nevében pedig egy 
ajándékcsomagot és egy üveg bort. Feri bácsi jó 
egészségi állapotban és kondícióban ünnepelte a 
kerek évszámot, hosszan elbeszélgetett a múlt-
béli élményeiről.

Isten adjon még számára tartalmas éveket!

Bármilyen témában egyeztetek Képviselő Asszonnyal, mindig azzal az 
érzéssel állok fel a beszélgetést követően, hogy amit kértem a város nevé-
ben, vagy az ácsiakért, az meg lesz oldva.

Örömmel fogadtam jelzését szeptember végén, hogy a fejlesztés ügye 
sínen van, hamarosan indulhat a munka, a szükséges eljárások lefolytatását 
követően.

760 millió forintból valósul meg az iskola korszerűsítése.
Köszönöm Ács nevében, mert aki iskolát támogat, az a jövőt támogatja és 

építi!

HAMAROSAN INDULHAT AZ ISKOLA 
KORSZERŰSÍTÉSE, MEGSZÜLETETT A 
DÖNTÉS, 760 MILLIÓ FORINTBÓL 
VALÓSUL MEG A BERUHÁZÁS

ISTEN ÉLTESSE
FERI BÁTYÁM!

Dr. Szentirmai István
polgármester

Dr. Szentirmai István
polgármester
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POLGA� RMESTERI KO� SZO� NTO�  AZ IDO� SEK NAPJA� N

életet élhessenek, hogy fontos részei az 
életünknek.  

Szeretni a legcsodálatosabb dolog a 
világon, és a legnagyobb öröm. Tudni 
azt, hogy vannak emberek, akik fontosak 
számunkra, és mi is fontosak vagyunk 
számukra. Szeretet nélkül nem lehet 
élni.

Kívánok mindannyiuknak hosszú, bol-
dog, életet, mindenekelőtt pedig jó 
egészséget! 

És kérem, hogy unokáiknak adják át a 
saját történeteiket, meséljenek nekik a 
múltról, hogy ez szolgáljon a jövő nehéz-
ségeihez és örömeihez is táplálékként, s 
hogy a jó példát megtapasztalva nekik is 
kedvük legyen továbbadni majd a tudá-
sukat, tapasztalatukat.

Isten éltesse Önöket!

ben látják meg a jót az életben, önma-
gukat a másikban.

Önök éltek már át háborút, nyilas és 
kommunista rendszert, padláslesöprős 
időket, államosítást, privatizálást, kitele-
pítést. Apokaliptikus éveket. Türelmük, 
hitük, kitartásuk lendítette át Önöket a 
nehéz időkön. Ezt kellett megtanulnunk 
nekünk is, és ezt kell átadni az unokák-
nak, gyerekeknek, hogy legyen számuk-
ra kapaszkodó és iránytű.

Október elseje az idősek világnapja. 
Az idős emberekről, az ő tiszteletük-

ről, szeretetükről szól. Tiszteletünk ma-
gában foglalja elfogadásukat, szeretetü-
ket és annak kifejezését. És van köteles-
ségünk is!

Feladatunk, lehetővé tenni az idős-
korhoz méltó életet. Támaszt nyújtani, 
vigyázni, segíteni, hogy Önök örömteli 

Kedves Szépkorú Ácsiak!
Ma, amikor a fiatalság kultusza szövi 

át a mindennapjainkat, egyre nehezebb 
elfogadni, hogy bármennyire is szeret-
nénk, az időt nem tudjuk megállítani.    

A külsőségek világát éljük, és közben 
megfeledkezünk olyan tulajdonságokról 
és értékekről, melyek éppen az idősö-
déssel járnak együtt, és milyen jó, hogy 
együtt járnak!

Ezek a bölcsesség, a tudatosság, a ta-
pasztalat a kitartás és a türelem, a hit, 
amit egyszer Önök, mi is kaptunk mások-
tól, szülőktől, nagyszülőktől, és a mi fel-
adatunk lesz tovább adni, mert így kerek 
a világ, és talán ettől is működik!

Nehéz világot élünk, és ez az év sem 
volt könnyű, legnagyobb bajunk azt hi-
szem a rosszindulat, ami mindent átsző, 
a rossz keresése, mert egyre keveseb-
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E� letkezdési támogatás, és első lakáshoz jutók
megállapodásainak aláıŕására került sor a napokban

Ács Város Önkormányzata elköte-
lezett a Ács közigazgatási területén élő 
családok, gyermekek támogatása iránt, 
elősegítve ezzel a város népességének 
növekedését, kedvező élet-feltételek 
kialakítását. Így gyermek születésével 
összefüggő anyagi terhek csökkentése 
érdekében az önkormányzat egyszeri, 
pénzbeni juttatás formájában életkez-
dési támogatást nyújt. 

Valamint az első lakáshoz jutók tá-
mogatása Ács város népességmegtartó 
erejének fokozása, a lakónépesség szá-
mának növelése érdekében, a 35 év alat-
ti házastársi, vagy bejegyzett élettársi 

kapcsolatban élő fiatalok első lakástulaj-
donhoz jutásának segítése érdekében, a 
város közigazgatási területén első lakást 
építő vagy vásárló személyeket részesíti 
egyszeri vissza nem térítendő támo-
gatásban melynek mértéke változó. 

2024. szeptember 24-én az idei év-
ben 2 alkalommal a Polgármesteri Hiva-
tal dísztermében került sor (Ács Város 
Önkormányzata Képviselő testületének 
a szociális és gyermek-védelmi ellátások 
helyi szabályozásáról szóló 17/2002. 
(X.4.) rendeletének 9.§-a alapján jóváha-
gyott életkezdési támogatások, vala-
mint az Ács Város Önkormányzat Képvi-

KORTALAN NAPOK

gyermekek műsorát Szűcs Erika tánccso-
portja nyitotta meg, akik egy gyönyörű 
dallal és egy szál virággal is köszöntötték 
az időseket. Az Ácsi Gárdonyi Géza Álta-
lános Iskola 3. a osztályának műsora el-
bűvölte a közönséget. Az ovisok Cseresz-
nye csoportjának bájos előadásával foly-
tatódott a délután, amelynek köszönhe-
tően vidám és megható percekben lehe-
tett része a nézőknek. A Három Tenor ze-
nés előadás szórakoztatta a résztvevő-
ket. Vidám énekléssel, tapsolással, vona-
tozással örvendeztették meg a szépko-
rúakat. Az ünnepség zárásaként az élmé-
nyek megbeszélésére sütemény és üdí-
tő mellett kerülhetett sor.

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS: Az Ácsi Szo-
ciális Alapszolgáltatási Központ ezúton 
szeretné köszönetét kifejezni Ács Város 
Önkormányzatának, Bartók Béla Műve-
lődési Háznak, Dr. Jászberényi József-
nek, Illés Ildikónak és az ácsi szenior tánc-
csoportnak, Bazsóné Nagy Mariannának, 
Bóbita Óvodának, Gárdonyi Géza Általá-
nos Iskolának, Szűcs Erika tánccsoport-
jainak, Szociális Központ dolgozóinak. 
Nélkülük ez a rendezvény nem jöhetett 
volna létre. Hálás köszönettel tartozunk 
mindenkinek, aki hozzájárult a rendez-
vény eredményes és sikeres megvalósí-
tásához!

tánccsoport közreműködésével egy vi-
dám délelőttöt tölthettünk együtt. A 
ritmus és a csodálatos formációk ámu-
latba ejtették a nézőket. A délelőtt zárá-
saként pedig a közös tánc sem maradha-
tott el, amelyben a szépkorúak aktívan 
részt vettek. Szombati napon sor került a 
korábbi évekhez hasonló Idősek napi ün-
nepi rendezvényre. Dr. Szentirmai István 
Polgármester Úr ünnepi beszéddel üd-
vözölte a város időseit, ezt követően Ge-
rencsérné Járóka Erzsébet intézmény-
vezető köszöntötte a vendégeket. A 

Az idei évben is izgalmas programo-
kon vehettek részt városunk szépkorú 
lakosai. Az Ácsi Szociális Alapszolgálta-
tási Központ szervezésében került meg-
rendezésre a Kortalan Napok program-
sorozat az Idősek Világnapjához kapcso-
lódóan. Szervezőként az is célunk a 
szépkorúak köszöntésén túl, hogy az idő-
södés folyamatára felhívjuk a lakosság 
figyelmét és arra, hogy időseinkről és az 
idősödésről előre és közösen kell gon-
dolkodnunk. Október 1-jén a megnyitón 
Gerencsérné Járóka Erzsébet, a Szociális 
Központ vezetője köszöntötte a résztve-
vőket, Dr. Jászberényi József professzor, 
gerontológus tartott előadást az idős-
kori élet négy szintjéről, aki fontos tud-
nivalókkal és a mindennapi életben hasz-
nosítható tanácsokkal látta el a hallgató-
ságot. Az előadás alapvető üzenete az 
volt, hogy a jóllétünkért magunknak is 
tenni kell mindennap valami apróságot 
már egészen fiatal korunktól kezdve. 
Szerdán a Központba látogatók és a 
klubtagjaink Bazsóné Nagy Marianna 
vezetésével és a Központ dolgozóinak 
közreműködésével „szöszmötölhettek” 
szebbnél szebb dísztökök készítésével, 
és Klubunk egy Marianna tanítványai ál-
tal készített képpel gazdagodhatott. 
Pénteken Illés Ildikó vezette ácsi szenior 

Gerencsérné Járóka Erzsébet
intézményvezető

selő-testületének az első lakáshoz jutók 
támogatásáról szóló 6/2022. (II.14.) 
önkormányzati rendelete alapján meg-
állapított első lakáshoz jutók támogatá-
sának ünnepélyes átadására. 

A mára már hagyománnyá vált alkal-
makhoz hasonlóan a „babaköszöntőt” 
Bóbita Óvoda kis óvodásainak színvona-
las műsora tette teljessé, majd a jelenlé-
vőket Dr. Szentirmai István polgármes-
ter köszöntötte. Szeretettel gratulált, és 
jókívánságait fejezte ki a családoknak. Az 
emléklap, és virág átadása után melyet 
az újszülött gyermekek részére a város 
vezetése személyesen adott át a jelen-
lévő szülők és gyermekeik részére, a tá-
mogatások kifizetésére került sor. Ün-
nepségünkön az egyszeri 50.000.-Ft-os 
pénzbeli juttatásban 20 család részesült 
összesen 1.000.000.- Ft. támogatásban.

A rendezvényen a Polgármester Úr 
gratulációját fejezte ki az első lakáshoz 
jutott családok részére is. A támogatási 
szerződések aláírása után a támogatás 
összege is az ünnepség keretein belül 
került átadásra. Az eseményen 4 család 
részesült összesen 1.100.000.-Ft. jutta-
tásban.
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Tudtam, hogy orvos leszek!

Úgy tartják, orvosnak lenni nem csupán szakma, de hivatás is, ami egyet jelent azzal, hogy aki ezt a pályát 
választja, egy életre kötelezi el magát a gyógyítás mellett. Számos híres, kiváló szakember számolt be arról, hogy 
már gyermekkorában elhatározta, orvos lesz. Városunk szülötte, Dr. Pap Krisztina csecsemő és gyermekgyógyász 
szakorvos kicsi gyermekként kijavította szüleit, ha úgy fogalmaztak, hogy lányuk orvos „szeretne” lenni. Hiszen ő 
„tudta”, hogy orvos lesz. Mára nagyon sok kisgyermekes család hálás ezért az eltökéltségért, s Doktornő példája 
igazolja, hogy egy kisvárosi általános iskola is adhat olyan alapokat, melyre biztos tudás építhető. 

Bemutatkozik Dr. Pap Krisztina csecsemő és gyermekgyógyász szakorvos

is itt éltek. Ide jártam óvodába, általános iskolába. Itt élnek a 
szüleim, a barátaim, itt vagyok otthon. El sem tudtam képzelni 
máshol az életemet, így döntöttem a településen történő 
építkezés mellett. Az egyetem alatt Budapesten éltem, soha 
nem szerettem igazán a nagyvárosi nyüzsgést, a zsúfoltságot. 
Ács a Budapest-Bécs fővasútvonalon fekszik, akár tömeg-
közlekedéssel, akár autóval is könnyen megközelíthetőek a 
környező nagyvárosok. Győr rohamos terjeszkedésével lassan 
peremvárosnak is tekinthető, ehhez képest mégis élhető, nyu-
godt, csendes. Bankkal, postával, boltokkal jól ellátott tele-
pülés. Érdeklődve figyelem a Művelődési ház és Könyvtár kul-
turális és gyermekprogramjait, amelyek nagyon színvonalasak 
lettek az utóbbi években. Külön öröm számomra, hogy a helyi 
civil szervezetek mennyire aktívak, hogy a tűzoltók is minden 
évben gondolnak a gyerekekre – mondja Dr. Pap Krisztina, 
majd megosztja velünk egyik kedves élményét is.

- Az életem nagy részét itt éltem le, számtalan élményem 
van Ácsról, de talán legkedvesebb a Nagy pénzrablÁcs szaba-
dulószoba volt, amelyet a barátnőimmel oldottunk meg kö-
zösen és az utolsó utáni pillanatban az aranyat is sikerült 
begyűjteni a kijutáson túl. 

Végezetül mi az a legfontosabb üzenet, amit a túlzottan 
aggodalmaskodó szülők felé megfogalmazna?

- A legfontosabb a megelőzés és a józan paraszti ész. Ké-
szüljünk fel, hogy a gyermek nem tud előre gondolkozni, ne-
künk kell helyette óvintézkedéseket tennünk, nekünk felnőt-
teknek kell megtanítanunk arra, hogy mi a helyes viselkedés, 
hogyan tudja elkerülni a bajt. Ha pedig megtörtént a baj, pró-
báljunk meg higgadtak maradni és a józan eszünkre hallgatni.

- Általános iskolai tanulmányaimat a helyi Gárdonyi Géza 
Általános Iskolában végeztem. Szeretettel gondolok vissza 
Farkas Istvánné Márti nénire, aki az alsó tagozatos osztályfő-
nököm volt. Megtanította nekünk az iskola/tanulás szerete-
tét, és fáradhatatlanul dolgozott, hogy sikereket érjünk el, 
ennek eredményeként 1998-ban megnyertük az Országos 
Mesevetélkedő versenyt. Felső tagozatban a 4 alsós osztá-
lyunkból csak 3 maradt, de a csoportbontásoknak köszönhe-
tően sokat találkoztunk a régi cimborákkal is. Ezt az utat Rigó 
Rózsa tanárnő kísérte végig és az első angol nyelvvizsgámat is 
neki köszönhetem. Hétfőtől péntekig természetismereti szak-
körökre jártam, olyan alapokkal indultam neki a középiskolai 
tanulmányoknak, amelyekre lehetett építkezni.

Hogyan esett a választása az orvosi hivatásra, s miért 
pont a gyermekorvoslás? Esetleg a családban volt, aki ezen 
a pályán dolgozott?

- A Fasori Evangélikus Gimnázium elvégzése után nem vet-
tek fel egyetemi képzésre, amely akkor nagy pofont jelentett. 
Egészen kisgyermek koromtól tudtam, hogy orvos leszek. 
Mindig azt mondták rólam a környezetemben élő felnőttek, 
hogy „orvos szeretnék lenni”, én pedig kijavítottam őket, nem 
szeretnék, hanem az leszek, pedig a családunkban nem is volt 
olyan, aki ezen a pályán dolgozott. 2007-ben felvételt nyer-
tem a Semmelweis Egyetem Általános Orvostudományi Kará-
ra. Az egyetem alatt a II. sz. Gyermekklinikán végeztem előbb 
klinikai, majd tudományos munkát, innen jött a gyerekek sze-
retete és a gyermekorvoslás. Az egyetem utolsó gyakorlati 
évét a győri kórházban töltöttem, szabadidőmben pedig a 
gyermekgyógyász kollégák mellett tanultam a szakma alap-
jait. Így 2015-ben az államvizsga letételét követően azonnal 
felvettek az intézménybe – meséli hivatása kezdetéről Dr. Pap 
Krisztina. 

A csecsemő és gyermekgyógyász szakorvos az intenzív 
ellátás mellett a korai elhízás veszélyeinek és a gyermekkori 
diabétesz felismerésének fontosságát különösen szívügyé-
nek tekinti.

- 2015 őszén kezdetem el dolgozni a kórház csecsemő-, 
majd gyermekosztályán. 2018-ban pedig átkerültem a Gyer-
mek aneszteziológiai és intenzív terápiás osztályra, ahol a leg-
súlyosabb állapotú gyermekek ellátása mellett a gyermekkori 
műtétek altatását is mi végezzük. 2017-ben a kollégák meg-
hívtak a cukorbeteg gyerekek nyári életmód és oktató táborá-
ba, ahol hamar egyértelművé vált, hogy imádom ezt a munkát. 
Azóta az intenzív ellátás mellett a gyermekdiabetológiai gon-
dozó oszlopos tagja vagyok, sítábort, nyári tábort, ugri parkot, 
gokartozást, exatlont, tudományos programot és még sorol-
hatnám hány féle dolgot szervezek a gyerekeknek. A diabeto-
lógiához kapcsolódóan most éppen endokrinológia szakkép-
zésben vagyok. Budapesti gyakorlatomon volt szerencsém el-
látogatni a II. sz. Gyermekklinika életmód ambulanciájára, ahol 
megtapasztaltam, hogy egy komplex program mekkora segít-
séget nyújthat a családoknak. A későbbiekben tervezem Győr-
ben is egy hasonló szakrendelés elindítását.

Győrben dolgozik és Ácson él. Milyen vonzereje van az 
Ön számára a kisvárosi létnek a nagyvárossal szemben? 

- Születésemtől kezdve Ácson élek, már a dédnagyszüleim 
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Szüreti felvonulás a hagyományok jegyében
Balogh Attila

radtunk. Hálásan köszönjük mindenki-
nek, aki étellel, itallal kínált bennünket, a 
vendéglátóhelyeknek, a városi és a pénz-
ásási nyugdíjas kluboknak, a családoknak 
és barátaiknak. Köszönjük mindazoknak, 
akik támogatásukkal, és egyéb étel- ital-
felajánlással segítették az eseményt és 
az esti szüreti összejövetelt. Külön kö-
szönjük a polgárőröknek, hogy segítet-
tették a menet biztonságos haladását. 
Az alábbiakban pedig szeretnénk meg-
köszönni név szerint is a támogatóink-
nak: Abai Attila és családja | A zöldségek 
paradicsoma | Ácsi Adventi Angyalok | 
Ácsi lovasok | Ácsi Önkormányzati Tűzol-
tó Parancsnokság | Ácsi Polgárőr Egye-
sület | Bábolna Pékség | Bóbita Óvoda | 
Borostyán Presszó | BRTK Művház | BR 
Rönkvilág | Büki és Társai Kft. | Concó 
Menti Vadásztársaság | Dosztál József és 
családja | Döngölő Kft. | Janibex Kft. | 
Kinizsi SC | Kispuding Streetfood | Kovács 
Gábor és családja | Mackó Büfé | Nagy 
Gábor | Napsugár Étel&Gyros Bár | 
Németh Cukrászda | Niki Pékség | Pauer 
család | Peka István és családja | Pénz-
ásási Nyugdíjas Klub | Piskóta Kávéház | 
Reál Élelmiszer bolt Ács | Ri-Go Bistro | 
Sarokház Kereskedés | Simi Presszó | 
Természetjáró Bakancsos Klub | Vándor 
Eszpresszó | Varga László | Városi Nyug-
díjas Klub.

hogy idén kimondottan sokan látogat-
tak el az egyes megállókra, így mindig 
szépszámú közönség gyűlt össze a pro-
dukciók megtekintésére és a közös tán-
colásra, mulatságra. Különleges színt 
vitt az idei menetbe a Pengő zenekar, 
akik az alkalomhoz illő magyar népzené-
vel és szüreti énekekkel örvendeztették 
meg a közönséget.

Minden településrészt bejártunk, 
mindenkinek köszönetet mondtunk, s 
mire visszaértünk a Zichy parkba el is fá-

Sokan fontosnak tartjuk a hagyomá-
nyok ápolását, ezért nem kérdés, hogy 
minden évben nagy hangsúlyt fektetünk 
az ilyen jellegű rendezvények megtartá-
sára. Jóllehet évről évre és generációról 
generációra kopik ki a mai társadalom-
ból sok olyan érték, amelyeket elődeink 
nagy becsben tartottak. El kell fogad-
nunk, hogy a világ változásával és a tech-
nológia fejlődésével ez valamelyest ve-
lejáró folyamat, mégis vannak olyan ha-
gyományaink, amiket nem szabad hagy-
ni feledésbe merülni. Ilyen a szüret kö-
zösségformáló ereje, az ekkor szokásos 
szüreti felvonulások megtartása is. Nagy 
hálával tartozunk az ácsi lovasoknak és 
mezőgazdaságban dolgozóknak, hogy 
nem hagyják kihunyni ennek a hagyo-
mánynak a fényét és évről-évre átélhet-
jük ezeket a felemelő pillanatokat.

Az idei szüreti felvonuláson a Zichy 
parkban gyülekeztek a résztvevő foga-
tok és vontatmányok, majd mielőtt út-
nak indult a menet a bábolnai Csepere-
dők Néptáncegyüttes gyermekcsoport-
jának népijátékában és táncában gyö-
nyörködhettünk, akik innen egyenesen a 
Kukoricafasztivál szinpadára siettek.

A tűzoltóság előtt már sürögtek-
forogtak a Városi Nyugdíjas Klub tagjai, 
akik finom süteményekkel és bátorító 
italokkal várták a menet tagjait. Itt tánc-
ra perdültek az Ácsi Bóbita Óvoda gyer-
kőcei, de láthattuk az óvó nénik táncát és 
Szűcs Erika csoportját, a Kaktuszokat is.

Természetesen minden megállóban 
a Kisbíró hirdette a szüret végét, felhívta 
a figyelmet az alkoholfogyasztás mér-
tékességére, valamint a nyereg okozta 
altáji sérülések elkerülésére. A menet a 
szokásos útvonalon haladt végig, min-
denhol nagy vendégszeretettel fogad-
tak bennünket, volt terülj-terülj asztal-
kám, enni-, innivaló és minden földi jó. 
Különösen nagy öröm volt számunkra, 
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Az ácsi állatmentést támogatja az idei Futács
A szervezők nevében: Balogh Attila

Sokan kutyusokkal érkeztek, ami nem 
csoda, hiszen az idei a befolyt összeget a 
Gerecsei Szurkolók az Állatokért Alapít-
ványon keresztül az ÁCSI ÁLLATMENTÉS 
részére ajánlották fel a szervezők az 
alábbi arányban: 40 % Gerecsei Szurko-
lók az Állatokért Alapítvány Ácsi tevé-
kenységét támogatja, 40 % Vajda Klau-
dia cicamentő alapítványát támogatja, 
20 % az ácsi kutyafuttató/kutyaiskola 
technikai fejlesztését támogatja. A neve-
zési díjakból 213.000 Ft folyt be, ehhez 
jön hozzá még 100.000 Ft céges támoga-
tás. A támogatások átadásáról a későb-
biekben is beszámolunk majd.

Szeretnénk köszönetet mondani 
mindazoknak a szervezeteknek, támo-
gatóknak, önkénteseknek, akik segítet-
ték a Futács megvalósulását. A rendez-
vényen a biztonságunkról az Ácsi Polgár-
őrség mellett az Országos Rendezvény-
biztosító Mentőszolgálat gondoskodott 
szintén önzetlen módon. Külön köszön-
jük a vendéglátást a Városi Nyugdíjas 
Klubnak és a Szilaj Motoros Egyesület-
nek, valamint a szervezésben nyújtott 
segítséget a Kinizsi SC, a Brigetio KSE, 
BRTK Önkéntes Klub, a Természetjáró 
Bakancsos Klub tagjainak, valamint a tá-
mogatást az Ácsi Termál-kertészetnek.

Néhány perccel később a sulifutamon 
résztvevő iskolások is rajthoz álltak. Ter-
mészetesen minden célba érkező egyedi 
érmet kapott a nyakába Dr. Szentirmai 
István polgármestertől és Kocsis Zseni-
től, a Kinizsi SC elnökétől.

Az energiapótlásról a Városi Nyugdí-
jas Klub és a Szilaj Motoros Egyesület 
tagjai gondoskodtak, így volt elég zsíros 
kenyér és folyamatosan sültek a gofrik is. 
Mellé egy kis tea melegítette fel a futó-
kat és résztvevőket.

A rajt előtt és a verseny után is volt 
lehetőség a könyvtárbn a helyi vöröske-
reszt szervezésében szűrővizsgálatokon 
részt venni, ami újabb színt vitt a Futács 
rendezvényébe. A családi futás előtti 
közös bemelegítést Molnár Fanni és 
Istella Boglárka egykori Kinizsis kézilab-
dázói tartották. Itt tényleg színes volt a 
mezőny, fiatalok, idősebbek, sőt többen 
babakocsival is teljesítették a távot.

Sokak kérésére tavaly elhatároztuk, 
hogy előrébb hozzuk a Futács rendezvé-
nyét a novemberről egy kora őszi idő-
pontra. Így esett a választás az Autó-
mentes Napra, amit szeptember 22-én 
tartunk hivatalosan. A körülmények úgy 
hozták, hogy az árvízvédelmi védekezést 
és sokak érintettségét szem előtt tartva 
egy héttel elhalasztottuk, így szeptem-
ber végén került sor az idei futácsra.

Száz fölötti előnevezés érkezett, így 
bizakodtunk, hogy sikeres programot 
zárhatunk. Az időjárás nem volt túl ke-
gyes hozzánk, mégis jó hangulatban telt 
az idei sportesemény is. Négy távon volt 
lehetőség indulni, így  mindenki megta-
lálhatta a felkészültségi szintjének meg-
felelő számot. Évről évre vannak vissza-
térő sportolóink és mindig nagy lelkese-
déssel beszélnek a Futácsról. Soprontól 
Győrön át Budapestig, Komárom, Tata, 
Tatabánya, Nagyigmánd, Bábolna, 
Oroszlány, Esztergom és sorolhatnánk a 
településeket egészen a felvidéki falva-
kig, ahonnan érkezett futó a rendez-
vényre.

A közös bemelegítést Németh Martin 
a Kinizsi SC játékosa és edzője tartotta, 
majd a Brigetio Kerékpáros Egyesület 
felvezetésével és az Ácsi Polgárőrség 
biztosítása mellett elrajtolt a mezőny. 
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Gémklubos játékok az asztalokon PG

Különleges társasjáték délutánt szervezett a Társasjáték 
Klub a művelődési házban, ahol a Gémklub csapatából érkez-
tek segítők, hogy együtt játszhassanak az érdeklődőkkel.

A Gémklub nem csupán egy társasjáték kiadó és webshop, 
hanem a társasjátékok szerelmeseinek közössége. Több mint 
20 éve szenvedéllyel foglalkoznak társasjátékok fejlesztésé-
vel, kiadásával, népszerűsítésével és értékesítésével. Október 
5-e délutánján két játékmesterrel, 8 asztalnál számos izgalmas 
Gémklubos játékot próbálhattak ki a résztvevők. A választék 
rendkívül széles volt a családi-, stratégiai társasjátékok és par-
tyjátékok kerültek az asztalokra, mindenki megtalálta a szá-
mára szimpatikusat. A program népszerűségét jól mutatja, 
hogy a művelődési ház díszterme hamar megtelt a játszani vá-
gyókkal, így a könyvtár asztalaival kellett kibővíteni a rendel-
kezésre álló teret. A Gémklubos nap a szokásos jó hangulatban 
telt és már alig várjuk a folytatást.

Rókák Városunkban

tűnt egy szőrmés vagy szárnyas haszon-
állat és az nagy valószínűséggel róka ál-
dozatául esett akkor ezt is haladéktala-
nul jelezzék,

- ha kotorékot (földbe kapart lyukat) 
találnak, illetve ilyenről van tudomásuk 
belterületen azt is haladéktalanul jelez-
zék felénk. 

Be kell látnunk ezek mind „tüneti ke-
zelések” mivel a róka állomány fegyve-
res, illetve csapdás gyérítése csak akkor 
lehet hatékony, ha a környező összes 
vadásztársaság, illetve település aktívan 
és folyamatosan végezné, ami kivitelez-
hetetlen. Azonban helyileg mi mindent 
megteszünk, hogy ezeket a problémá-
kat a minimumra csökkentsük.

Régen is itt voltak velünk a rókák és a 
jövőben is itt lesznek. Azok a lakosok, 
akik a város szélében laknak az utolsó ut-
cákban valamivel többet találkozhatnak 
velük, mert a rókák is kalandoznak és 
felfedezik az életterüket. Ugyanúgy ta-
lálkozhatunk velük belterületen is, ahon-
nan viszont az előbbi pontok betartá-
sával könnyedén kiszoríthatók.

Mindezek mellett a róka egy vadállat 
mely fél az embertől, kutyától, de még 
egy kifejlett macskának is csak a végső 
esetben menne neki. Határozott rászó-
lástól, illetve dobbantástól azonnal nyúl-
cipőt vesz, ha ez nem így történik, akkor 
se kell megijedni mivel a róka állomány 
vakcinázva van, tehát csekély az esélye, 
hogy egy róka veszett legyen, egyszerű-
en csak hozzászokott az emberi jelenlét-
hez. Ennek ellenére SOHA NE AKARJUK 
MEGSIMOGATNI, ILLETVE SOHA NE 
NYÚLJUNK FELÉ mivel egy vadállatról 
beszélünk!

Bejelentést az alábbi elérhetősé-
geken tehetnek, hétköznapokon munka 
időben : gyamugy@acsvaros.hu illetve 
+3634/595-143

helyezése, illetve a rendőrség által kia-
dott belterületi kilövési engedély a me-
zőőrség számára.

A rókának az életfeltételei: az élelem, 
az élőhely, illetve a nyugalom, és itt lép 
színre a lakosság, mivel ezeket a feltéte-
leket mi teremtjük meg nekik a saját ud-
varunkon.

Ezúton szeretnénk megkérni a lakos-
ságot:

- ahol róka észlelés van a városban azt 
azonnal jelezzék felénk, 

- kisállataik ételét ne hagyják elől, mi-
vel a macska, kutyatápot, illetve házi-
kosztot, maradékot a rókák épp annyira 
szeretik, mint kis kedvenceink,

- az ápolatlan telkeket, kertvégeket 
takarítsák ki a tulajdonosok, mivel ezek 
tökéletes lakhelyek a rókák számára,

- ha bármilyen szőrmés, szárnyas ha-
szonállatot tartanak, azokat estére zár-
ják be, illetve, ha, észreveszik, hogy el-

Az elmúlt néhány hónapban igencsak 
megszaporodtak a róka észlelések váro-
sunkban. Ez részben a túlszaporodott 
róka állománynak részben pedig a köny-
nyű falatoknak tudható be.

A jelenlegi helyzet megköveteli a la-
kosság és a hatóság munkájának össze-
fogását, mivel ezek a szőrmés ragado-
zók, ha nem találják meg az életükhöz 
megfelelő körülményeket akkor nem 
fognak a városunkban mászkálni, ijeszt-
getni a lakosságot, illetve bárkinek ká-
rokat okozni.

A róka állomány gyérítése a helyi va-
dásztársaság feladata, viszont a belte-
rület nem tartozik a vadászterülethez. A 
belterületi károkozás nem a vadásztár-
saság felelőssége, ennek ellenére a va-
dásztarsaság és az önkormányzat is azon 
munkálkodik, hogy ez a probléma a lehe-
tő leghamarabb megoldódjon. Ezt bizo-
nyítja a számtalan élve fogó csapda ki-
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BRTK KISHI�REK

Idős ember nincs...

Baráth Viktória ıŕónő a könyvtárban

Generációk játékai a művházban

Az Országos Könyvtári Napok keretében, Baráth Viktória 
írónő volt a vendégünk, aki kedves, őszinte és közvetlen ter-
mészetével, történeteivel ejtette rabul a közönséget. A jó han-
gulatú közönségtalálkozón Baráth Viktória munkásságáról, 
regényeinek születéséről és jövőbeli terveiről hallhattak az ér-
deklődők.

A beszélgetés moderátora Meszlényi-Mali Beáta könyv-
táros volt, aki őszinte érdeklődéssel és kíváncsisággal tette fel 
azokat a kérdéseket, amik segítségével bepillanthattunk egy 
író életének kulisszái mögé. Természetesen az olvasók is bát-
ran feltehették kérdéseiket, sőt a találkozó végén mindenki 
dedikáltathatta kedvenc könyveit is.

hasznos tanácsokat is hagyott útravalóként a közönségnek. 
Jászberényi tanár úr előadása rávilágított arra is, hogy mennyi-
re fontos az időskori életszakaszban a közösségben való aktív 
részvétel, így milyen pozitív hatással van az életünkre a külön-
böző szabadidős programok és közösségi események megléte 
egy településen.

Az programsorozatról külön írásban is beszámolunk.

Dr. Jászberényi József gerontológus, egyetemi tanár volt a 
vendégünk, aki az időskori élet négy szintjéről tartott érdekes 
és informatív előadást a Kortalan-napok keretében. „Idős em-
ber nincs, csak idősebb, vagy olyan, aki sok évet élt” – idézte fel 
egy kollégája szavait Jászberényi József, majd  fizikai, lelki, 
szellemi és spirituális szinteket nevezett meg az előadásában 
és kifejtette az ezekkel kapcsolatos tudnivalókat. Az életből 
hozott pédákkal támasztotta alá az elmondottakat, egyben 

nyét. A játékok által türelmet, empátiát, alázatot tanulhatunk 
és nem utolsó sorban frissen tartja az elmét. A retro élményt 
erősítette a díszteremben berendezett mini kiállítás is, ahol 
főként a 80-as, 90 évek játékait tekinthették meg az érdek-
lődők, valamint a retro szendvicsek és korabeli harapnivalók 
ízvilága is nosztalgikus hangulatot kölcsönzött az esemény-
nek. Külön öröm volt számunkra, hogy a programon az Ácsi 
Gárdonyi iskola 3.a osztálya is részt vett.

A Kortalan-napok keretében a Társasjáték Klub is progra-
mot hirdetett, amely során különböző generációk találkozhat-
tak és ismerkedhettek az egyes korszakokban népszerű tár-
sasjátékokkal. A fiataloknak lehetőségük volt kipróbálni a szü-
leik, nagyszüleik játékait, míg az idősebb korosztály a mai mo-
dern társasok világába nyert betekintést.

A program lehetőséget biztosított arra, hogy a közös játék 
összehozza a generációkat és erősítse az összetartozás élmé-
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HI�REK AZ A� CSI GA� RDONYI GE� ZA
A� LTALA� NOS ISKOLA� BO� L

Október 11-én a 4. a osztályosok Bu-
dapesten töltöttek el egy élményekben 
gazdag napot. Először a Pénzmúzeumba 
látogattak el, ahol két robot, Mani és K-P 
fogadta őket. Az egyedülálló interaktív 
kiállításon a gyerekek az aranybányából 
kiindulva játékosan nyertek betekintést 
a pénz világába a fizetőezközök kialaku-

(Mészáros Anikó)

Bolla Fanni 9. hely Takács Mátyás 9. hely 
Iskolánk az összesített versenyt a 6. he-
lyen zárta.

Gratulálunk a résztvevőknek!

tó körül. Az Ácsi Gárdonyi Géza Általános 
Iskolát közel 40 fő képviselte. A legjob-
ban teljesítő tanulóink: Balogh Dániel 4. 
hely Szegedi Levente 5. hely Balogh 
Alexander 6. hely Varga Hanna 6. hely 

gának. A kirándulás a Postamúzeumban 
folytatódott, ahol egy igazi időutazás 
következett. A Magyar Királyi Posta tör-
ténetének megismerése mellett a gye-
rekek régi postai járműveket is megcso-
dálhattak. A kézi kapcsolású telefonköz-
pontok, a csőpostaberendezés, a Morse-
féle távíró- és telexgépek és a távbeszé-
lők közül többet ki is próbálhattak. Mú-
zeumpedagógiai foglalkozás keretein 
belül pedig nádtollal és lúdtollal írhattak 
levelet, melyet igazi viaszpecséttel zár-
tak le. Ezután a Néprajzi Múzeum 3D 
nyomtatóval készült gigantikus makett-
jei ejtették ámulatba a gyerekeket. Az 
egyik a múltba repítette őket, hisz Buda-
pest belvárosának 1910-es évekbeli álla-
potát jeleníti meg. A másik a Liget Buda-
pest Projekt terveit mutatja be. A Nép-
rajzi Múzeum tetejének meghódítása és 
a Magyar Zene Házának körbejárása u-
tán a zenés játszótéren különféle dobok, 
a burkolatban lévő zenélő párnák, a láb-
bal működtethető sípok és az interaktív 
zenélő járda megszólaltatásával közös 
örömzenélés koronázta meg a napot.

475 komáromi és Komárom környéki 
általános iskolás futott október 10-én 
csütörtök délután a Petőfi Sándor Álta-
lános Iskola által szervezett hagyomá-
nyos Tó Kupa futóversenyen a Rüdiger-

lásától napjainkig. A különleges pénzér-
mék megismerése után a bankok, a tőzs-
de és az online vásárlás működésébe is 
bepillanthattak, végül egy igazi, 250 mil-
lió forint értékű aranyrudat is megemel-
hettek. A gyerekek az érmeverést is ki-
próbálhatták és mindenki saját arcképé-
vel ellátott bankjegyet tervezhetett ma-
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 Tájékoztató vadelejtésről
Ezúton értesítjük a Tisztelt Lakossá-

got, hogy a személyi biztonság és a va-
gyonvédelem érdekében a kártékony va-
dak elejtése okán belterületi vadelejtési 
engedély kiadása iránti kérelemmel for-
dultunk a Tatabányai Rendőrkapitány-
sághoz.

A Tatabányai Rendőrkapitányság 
11030/39-12/2024. ált. sz. határozatá-
val, 2024. október 1. és 2024. december 
22. közötti időszakra engedélyezte Ács 
város közigazgatási területén a lakott te-
rületen kárt okozó, közegészségügyi il-
letve a köz- és magántulajdon súlyos ká-
rosodástól való megóvása érdekében a 
lakosságot veszélyeztető vadak elejté-
sét

A belterületi vadelejtés nem vadá-
szatnak, hanem lényegében „kár- vagy 

veszélyelhárításnak, megelőzésnek” szá-
mít. Az elejtést az engedélyben megne-
vezett mezőőrök (Pok András és Pok 
András Balázs) végezhetik el. 

A vad megjelenésével, illetve az ész-
lelt vadak által okozott kárral kapcsolat-
ban bejelentéseket az alábbi elérhetősé-
geken tehetnek: gyamugy@acsvaros.hu 
illetve 34/385-143-as telefonszámon.

A bejelentések fogadását követően 
az elejtést irányító szakember helyszíni 
szemlét tart, a bejárás során a helyszínen 
tapasztaltak alapján dönt a vadkilövés 
szükségességéről.

A megbízott mezőőr – elsődleges 
figyelemmel az emberi életre és különös 
tekintettel az anyagi javakra – alapos 
mérlegelést követően dönthet a vadki-
lövés mellett. A kárt okozó vad elejtése 

kizárólag vadászlőfegyverrel történhet, 
ezért az esetleges zavaró hanghatások 
miatt szíves elnézésüket és türelmüket 
kérjük!

Ezúton is felhívjuk a Tisztelt Lakosság 
figyelmét, hogy az elhanyagolt telkekre 
nagyobb számban merészkednek be a 
vadon élő állatok, ezért fontos az ingat-
lantulajdonosok egyéni felelőssége is, 
kérem, hogy kertjüket kerítsék be és 
tartsák rendben!"

Szüreti felvonulásKeresztesné Kosztolányi Andrea Nyékiné Keresztes Éva

Az idei szüreti felvonulásra már vár-
tuk a felkérést és előre készültünk a ko-
reográfiával, amiben a néphagyomá-
nyok őrzésére törekedtünk mind a zene, 
ének, tánc tekintetében. (Bevalljuk, 
hogy csalódottak lettünk volna, ha a 
meghívás elmarad.) A program fő szer-
vezőjével Varga Zolival már közösen öt-
leteltünk az esemény minél színesebb 
lebonyolításáról. Így aztán helyet kapott 
a Cseperedők Néptáncegyüttes, Szűcs 
Erika vezette Kaktuszok tánc formációja, 
és természetesen óvodánkból a Napocs-
ka csoportosok.

A feldíszített lovaskocsikon, hintó-
kon, traktorokon utazó emberek vidám 
hangulatban, zenével, zenészekkel töl-
tötték a délutánt. A felvonulás nyolc ál-
lomásán szeretettel és finom falatokkal 
vártak bennünket, melyért nagyon hálá-
sak vagyunk és tiszta szívvel köszönjünk. 
Az utolsó megállónál hagyományosan 
„MINDENKI TÁNCOLT”.

Kérjük a Lovas Szakosztályt, figyelje-
nek rá, hogy ez a jól működő hagyomány 
kis városunkban fennmaradjon, tovább 
éljen. Az óvoda dolgozóinak támogatá-
sára továbbra is számíthatnak.

ral kedveskedtünk a felvonulás résztve-
vőinek a Városi Nyugdíjas klubbal karölt-
ve. A tavalyi év volt az első, amikor az 
óvoda dolgozóinak kis csoportja tánccal, 
énekkel szórakoztatta az utcára csaloga-
tott kíváncsiskodókat. Ez az alkalom nem 
csak a nézőket varázsolta el, hanem ben-
nünket is jó kedvre derített és közössé-
günket is összekovácsolta. 

Hosszú évek hagyományaként tele-
pülésünkön megrendezésre került a 
Szüreti felvonulás szeptember 28-án. 
Óvodánk alkalmazotti közössége immár 
második éve aktív szervezőként is be-
kapcsolódott a városi rendezvény meg-
szervezéséhez és lebonyolításához.

A korábbi években a Tűzoltóság előtt 
süteménnyel, üdítővel és egy kis műsor-
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IN MEMORIAM CSA� NYI JO� ZSEF
volt. Tanítványai közül nagyon sokan a 
facebookon emlékeztek rá, és ezek a be-
jegyzések jól tükrözik, milyen volt a ta-
nulókkal való kapcsolata, akiket igazán 
szeretett és mindig örömmel foglalko-
zott velük.

„Drága TANÁR ÚR! Köszönöm, hogy 
utat mutattál annakidején nekünk. Híres 
mondásaid és hozzáállásod tinédzser 
lelkünkhöz többet adott nekünk, mint 
bármi más. Életre neveltél. Köszönöm. 
Remélem kedvenc zenészeid és művé-
szeid körében töltöd az örökkévalósá-
got a legszebb felhőn, ott fenn a Menny-
országban. ” „Szerintem nem sok diák 
volt a tanári pályája alatt, aki nem szeret-
te volna. Egészen mostanáig mindig 
megismert és köszönt, ha nagy ritkán ta-
lálkoztunk. Én bírtam a stílusát, humo-
rát. Mennyi emlék megmaradt a techni-
ka órákról, a nyári kötelező gyakszi kert-
ről!” „A legjobb osztályfőnök volt!” „Ég 
veled Ofő! Az angyalokat is nevettesd 
meg!”

Kedves Tanár Úr! Kedves Józsi bácsi! 
Volt tanítványaid és kollégáid szere-

tettel emlékeznek Rád.
Nyugodj békében!

legjobb tudása szerint dolgozott. Nagy 
hangsúlyt kapott óráin a tevékenyked-
tetés, örömmel kertészkedett az iskolai 
gyakorlókertben a gyerekekkel. Barkács 
szakkört is vezetett, fontosnak tartotta a 
tanulók tevékenykedtetését. Az életre 
nevelte diákjait, a mindennapi életben 
hasznos tudáshoz juttatta őket.

Egyedi humora, személyisége tette a 
diákság kedvencévé... igazi pedagógus 

Csányi József tanár úr 1950. március 
22-én született Császártöltésen. Család-
jával 1952-ben költöztek Ácsra. Általá-
nos Iskolai tanulmányait településünkön 
végezte. 1969-ben érettségizett. 1970. 
március 21-én megnősült, feleségül vet-
te Juhász Évát, az ácsi I. számú Általános 
Iskola pedagógusát. Két gyermekük szü-
letett, Éva és Levente.

1970-ben felvételt nyert a Bánki Do-
nát Gépipari Műszaki Főiskolára, ahol 
1974-ben okleveles gyártástechnológus 
üzemmérnök végzettséget, ugyanitt 
1980-ban gépész műszaki tanári okleve-
let szerzett. Csányi József 1986-tól 
nyugdíjazásáig 25 éven át volt az 1. szá-
mú Általános Iskola (a mai Ácsi Gárdonyi 
Géza Általános Iskola) tanára. Először 
napközis nevelői feladatokkal bízták 
meg, majd technikát és matematikát ta-
nított felső tagozatban. A technikát taní-
tó felső tagozatos nevelők munkaközös-
ségének vezetőjeként is tevékenyke-
dett. Osztályfőnöki feladatokat is ellá-
tott, diákjai sok szép emlékeket őriznek 
róla. Tanári pályája során eredményes 
oktató-nevelő munkát végzett, az isko-
láért, tanítványaiért lelkiismeretesen, 

Elhunyt csapattársaikra emlékeztek a sportolók

Szigeti-Kiss Sándor Kézilabda Emlék-
tornát tartottak szeptember 7-én a 
sportcsarnokban, ahol négy öregfiúk 
csapat mérkőzött meg egymással, 
emlékezve egykori csapattársaikra.

Hatodik alkalommal találkozott egy-
mással az Ácsi Kinizsi Öregfiúk, a Globál 
SC Öregfiúk, a Győri ETO Öregfiúk és a 
Kisbér KC Öregfiúk csapata egy barát-
ságos tornán. Egykori csapattársaikról, a 
2019-ben tragikus körülmények között 
elhunyt Szigeti Sándorról és a tavaly el-
hunyt Kiss Sándorról emlékeztek meg a 
sportcsarnokban. A megjelenteket Nagy 
Tamás alpolgármester köszöntötte, aki 
beszédében ahogy legutóbb, most is el-
mondta: annál nagyobb cselekedet nin-
csen, hogy itt vagytok és értük vagytok 
itt. Hozzátette: hiszen ismét összegyűl-
tetek, hogy megemlékezetek két 
elhunyt barátról. Az alpolgármester 
kiemelte: sokat tűnődött azon, hogy 
milyen gondolatokat osszon meg ma a 
jelenlévőkkel és arra jutott, elmondja ez 

sze, amelyen az ácsiak diadalmaskodtak, 
míg a másik mérkőzésen a Kisbéri KC 
Öregfiúk együttese magabiztosan jutott 
a fináléba a győriek ellen. A döntő és a 
bronzmérkőzés előtt az Ácsi Kinizsi SC 
Ritmikus Gimnasztika szakosztályának 
növendékei mutatkoztak be színvonalas 
produkciókkal a jelenlévőknek, amit ez-
utón is köszönnek a szervezők. A bronz-
mérkőzésen a győriek bizonyultak jobb-
nak, míg az aranyért folyó küzdelem 
döntetlennel ért véget, amely után hét-
méteresekkel a Kisbér magabiztosan 
szerezte meg a győzelmet.

Az emléktorna végeredménye: 1. 
Kisbér KC Öregfiúk Globál SC Öregfiúk, 
2. Ácsi Kinizsi Öregfiúk, 3. Győri ETO 
Öregfiúk 4. Globál SC Öregfiúk. Az em-
léktorna legjobb kapusa: Róth Lajos (Kis-
bér KC Öregfiúk) lett. A torna legjobb 
játékosának járó Kiss Sándor emlékpla-
kettet Vitéz Róbert (Globál SC Öreg-fiúk) 
kapta. A „világ legjobb kapusa elisme-
rést” pedig +Szigeti Sándor kapta. Az ok-
levelet fia Szigeti Dávid vette át.

Az emléktorna támogatói: Büki Zsolt, 
Csuka László, Pék Balázs, Bedi Zoltán, 
Szalai Ákos, Kustyán Zoltán és Lőrincz 
Péter, valamint Ács Város Önkormány-
zata, Ácsi Adventi Angyalok és az ácsi 
Természetjáró Bakancsos Klub. Az ese-
mény szervezésében idén is Németh 
Levente vállalt oroszlánrészt.

az alkalom arra kell, hogy emlékez-
tessen mindenkit, hogy az élet rövid és 
törékeny, és sosem tudhatjuk, hogy 
meddig lehetünk együtt itt a földön. 
Nagy Tamás hozzátette: ezért fontos, 
hogy becsüljük meg egymást, tiszteljük 
egymást és törődjünk egymással 
minden nap. – Ne hagyjuk, hogy a 
hétköznapi viták vagy sérelmek elválasz-
szanak minket, mert sosem tudhatjuk, 
mikor veszítünk el egy barátot, egy tár-
sat, egy szeretett embert – emelte ki. 
Végezetül elmondta, hogy legyen ez az 
emléktorna emlékeztető mindenki szá-
mára arra, hogy értékeljük azokat, akik 
mellettünk vannak, és adjunk szeretetet 
és támogatást egymásnak. Örömmel és 
hálával vegyük tudomásul, hogy lehető-
ségünk van együtt lenni és játszani, mert 
ez az élet legnagyobb kincse. A torna 
idén is izgalmas, küzdelmes és igazán 
fordulatos mérkőzéseket hozott. Az e-
gyik elődöntőben az Ácsi Kinizsi Öreg-
fiúk, a Globál SC Öregfiúkkal csapott ösz-
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SAJTO� KO� ZLEME� NY
 A BMW-nek is gyárt majd katódanyagot

a BAMO épülő ácsi gyára

ezer köbméter vasbetont és 70 ezer 
négyzetméter födémpanelt használunk 
fel” – tájékoztat Bajcsay Márton, a kivi-
telezést végző Market Építő Zrt. műszaki 
igazgatója.

Az építkezés következő látványos 
szakasza a csarnok külső burkolása lesz. 
Ezt a belső szakipari feladatok, a gépé-
szeti, az elektromos munkák követik, 
végül pedig a tereprendezés, az utak és a 
parkolók kialakítása. A tervek szerint 
2025 második felében kezdődik el a pró-
bagyártás az üzemben.

További információ: press@nestcom.hu

Az év első felében indult legnagyobb 
magyarországi magasépítési projektek 
közé tartozik a BAMO Technology Hun-
gary Kft. ácsi katódanyag-gyárának épí-
tése. A 41 ezer négyzetméteres létesít-
mény a kínai cég első európai üzeme 
lesz, ahol az elektromos autók akkumu-
látoraiban használt katódanyagot gyár-
tanak majd.

„A világ legfejlettebb és legbizton-
ságosabb gyártási technológiáját hoz-
zuk Ácsra. Partnereink között tudhatunk 
számos nyugat-európai elektromos-
autó-gyártót, például a BMW-t” – fogal-
maz Fülöp Ferenc, a BAMO közkapcso-
lati igazgatója.

A május 21-én megkapott építési en-
gedély birtokában elsőként az épület 
alapozása valósult meg, több mint 2800 
betoncölöppel. Különleges megoldás-
nak számít, hogy a teljes gyártócsarnok 
cölöpalapozást kapott. Az építkezés 
napról napra látványosabb.

„Jelenleg a szerkezetépítési fázisban 
vagyunk, az előregyártott és monolit 
szerkezetek párhuzamosan épülnek a 
területen. Az építkezéshez több mint 58 

Ács, 2024. szeptember 18. – Modern technológiával, biztonságos megoldásokkal épül az ácsi katódanyag-
gyár. A csarnok alapozásához több mint 2800 betoncölöpöt, az építkezéshez pedig több mint 58 ezer 
köbméter vasbetont használnak fel. A tervek szerint 2025 második felében indul a próbaüzem a Bamo 
Technology Hungary létesítményében, ahol többek között a BMW számára is gyártanak majd alapanyagot. 

BA� BOLNA TETRA KFT. KO� ZLEME� NYE

Tisztelt Ácsi Lakosok!
 
A Bábolna Tetra Kft. ezúton tájékoztatja Önöket, hogy megvásárolta az ácsi baromfi telepeket azzal a céllal, hogy 

ezeken a telepeken a baromfitenyésztési tevékenységet tovább folytassa. A Bábolna Tetra Kft a világ egyik meghatá-
rozó tojóhibrid tenyésztő vállalkozása, mely több, mint 60 országba exportál. Ez a magyar tulajdonban lévő vállalko-
zás több magyarországi régióban is rendelkezik baromfi telepekkel. A cég, a nagy múltú Bábolnai Gazdaság egyik 
jogutódja, mely a törekszik a Tetra magyar baromfi fajta világhírének továbbvitelére.

 
A Bábolna Tetra Kft-vel egy cégcsoportba tartozó Bábolna Brojler Kft. nemcsak a vármegye, de az ország másik 

meghatározó baromfitenyésztő vállalkozása. A Bábolna Brojler Kft. már hosszú ideje Bábolnán és a környező 
településeken tevékenykedik, mely továbbra is keresi a régió gazdálkodóival, vállalkozóival és az itt lakókkal történő 
együttműködés lehetőségét.

 
Bízunk benne, hogy cégcsoportunk az itt lakókkal együttműködve mindannyiunk megelégedését tudja szolgálni.
 
   Tisztelettel,

     A Bábolna Tetra Kft és Bábolna Brojler Kft vezetése


